

价值工程

目 录

2016年2月下旬刊(总第410期/第35卷)
1982年创刊 2016年2月28日出版

中国商界文联 会刊
中国技术经济研究会价值工程专业委员会
中国高等教育学会价值工程分会

封面刊名题字:袁宝华

主管单位:

河北省科学技术协会

主办单位:

河北省技术经济管理现代化研究会

名誉总编:郜明信

总 编:高志彪

总 编 室:师瑞

电 话:0311-87024742

编辑部:马慧霞

刘英禄

电 话:0311-83020178

0311-83036626

传 真:0311-87024742

投稿邮箱:vezzsbjb@163.com

网 址:www.vezzs.com

责任编辑:高生明

封面设计:王金军

版面设计:韩宇红

国内统一连续出版物号:CN 13-1085/N

国际标准连续出版物号:ISSN 1006-4311

国内邮发代号:18-2

国内订阅:全国各地邮局

国内发行:河北省报刊发行局

国外发行:中国国际图书贸易总公司

广告经营许可证:(石市)1301024D00032

印 刷:廊坊市长岭印刷厂

编辑出版单位:价值工程杂志社

社 址:石家庄市槐安西路88号卓达
物业楼A501室

邮 编:050091

国内定价:30.00元人民币

海外定价:30.00美元

* 理论综述 *

- “强镇扩权”背景下乡镇体制改革探析 操世元等(1)
大数据背景下商业模式创新系统演化机理研究 庄永耀等(4)
基于灰色关联度模型对现代物流影响因素的研究 邓曦东等(8)
市场调研企业服务质量的测量与关键影响因素筛选 邓慧超等(11)
基于社区居民行为的旅游空间生产研究综述 刘洋等(16)
基于PDCA循环的厚钢板焊接质量管理 胡耀勇等(20)
农户对农村宅基地流转中投机的态度及其影响因素分析 彭欣欣等(24)

* 价值管理 *

- 安全授权制度在国际工程项目管理中的应用 毕大建(27)
会计利润与现金流量的矛盾及其协调 曾璐等(30)
巧用Excel提升项目敏感性分析水平 杨丽静(33)
农村学前教育师资队伍发展的现实困境与化解对策 刘丽君(35)
农村消费者网络购物情况调查及完善建议 汤祥等(38)
浅谈省级交通投融资平台债务风险 赵坚(41)
建设工程项目工程造价前期控制 鲁文泉(44)
中国—亚欧博览会效益研究 秦燕等(46)
在线评论对品牌价值感知的影响 周娟(48)
建筑施工高处坠落事故分析 韩梅(51)
政府引导民间资本投资科技型中小企业的实证研究 陈秀慧等(53)
建筑工程造价管理策略 邓艳辉(57)
公路项目施工管理风险分析及对策研究 管力鹏(60)
建筑工地安全文明标准化管理体系研究 高锋(63)
基于目标成本合同的工程项目成本管理体系研究 陈继光(66)
移动电子商务在发展农村电子商务中的作用 牛波等(69)
战略性人力资源管理的研究 范书红(71)
中等城市综合体建设与发展探究 黄良正(73)
西藏重大项目社会稳定风险评估运行框架研究 王娟丽(76)

* 价值链·供应链 *

- 基于业务流程的房地产项目管理信息化研究 许湘津(78)
沈阳市有轨电车首级平面控制测量的研究 王洪义等(83)
物防技防一体化智能管理平台中的多异构系统集成 王庆凤等(85)
“互联网+”全开放型图书馆服务与管理模式探析 黄秀子(88)

* 功能载体创新 *

- 穿越长江超深钢质燃气管道水上探测方法与技术研究
..... 常庆芳等(91)
南平隧道斜井反坡排水设计与施工 霍永强(94)
南屯煤矿矿灯信息管理系统设计 李存鹏等(97)
芳世湾大桥连续梁合拢段施工技术 谭淼(99)
吉林省二道甸子金矿区主矿带地质特征、成因探讨及研究意义
..... 孙英华等(101)
高层建筑中土建施工技术的应用探讨 沈华荣(105)
变频技术和自动监控技术在乳化液泵站智能控制系统中的应用
..... 孙远超(108)
高寒地区保证钢轨焊接质量技术措施浅析 张海录(110)

桥梁健康诊断的子结构刚度修正法研究	孙志星 等(112)	消防工程自动喷水灭火系统技术的应用与发展	史建峰(188)
植物纤维毯在石灰土路基边坡中的应用	樊世叶(114)	“双11”视角下中国电子商务发展存在的问题及对策研究	王丽霞 等(190)
大跨度双线铁路隧道施工及变形控制技术研究	马占凯(117)	基于L1-L2混合噪声模型的图像超分辨率重建方法	李浚魁 等(192)
发动机气缸盖螺栓拧紧方式研究	程瑞 等(120)	土石方爆破工程振动对人体舒适度影响的评估及运用	马浩原 等(195)
浅析高桥墩盖梁支架施工技术	李兵(122)	90后住房租买选择意向及影响因素研究	王仁芳 等(197)
混凝土空心梁自落架内模施工工艺研究	刘家亮(125)	《设计初步》课程教学设计与实践	龚文晔 等(200)
无板框架结构技术在高层建筑施工中的应用研究	陈科(129)	大厂层粘土岩在黔西南地区石漠化治理中的利用价值初探	刘路(203)
上跨道路现浇梁支架整体落架工法的研究	聂建军(131)	基于优势关系的粗糙集应用研究	樊杨龙(206)
急倾斜厚大矿体采矿方法的选择研究	杨东奕(133)	飞机地面空调车多功能检测控制系统的设计与实现	曹智 等(208)
黄土地区隧道施工对地层扰动的影响研究	白阳阳 等(136)	民族蜡染资源数据库构建策略研究	张世杰(210)
中继阀和电空变换阀在服役期的性能变化趋势分析	朱西深 等(138)	生物强化技术在废水治理中的应用研究	王菁(213)
浅埋暗挖隧道双侧壁导坑法施工技术	王春学(140)	基于马尔柯夫预测模型的智能停车有效泊位预测研究	韩二锋(215)
煤矿地面原煤线噪声综合治理	陈继勇(142)	中国旅游业发展现状研究	陈懂 等(219)
变截面连续箱梁组合支架设计与应用	徐多(144)	普通高校“阳光体育运动”服务大学生的运行机制研究	孙建伟 等(223)
* 价值应用 *			
UPS系统中PWM整流器的研究	刘岫岭(146)	高校移动互联网信息安全风险评价系统研究及应用	张淋江 等(226)
支架式教学法在专科医药营销心理学中的应用一例	焦迎娜(149)	“工程驱动”型“四位一体”式实践创新平台的研究	赵海龙 等(229)
高校人文学科精品视频公开课的教学模式研究	王骏飞 等(151)	* 工业工程 *	
二本农林院校工科毕业生求职中知行分离现状的研究	张秒高 等(154)	浅谈煤矿采队队伍的精益化管理	唐东升(232)
地理信息公共服务平台中基础测绘数据的应用探讨	芙蓉(156)	3x96m下承式简支钢桁梁架设方案分析	丁雁飞(235)
契约教学法在《外科护理学》实训教学中的应用研究	刘海波 等(158)	* 综合 *	
基于岗位能力理论的城市轨道交通工程人才培养研究	崔蓬勃 等(160)	太湖流域总量监控与风险预警平台建设研究	陈高等(239)
影像数据卫图在东埔寨水利工程应用与研究	黄光(163)	大型综合医院应急救援交通体系建设探讨	戴海龙 等(241)
高职电子专业层次化人才培养模式探究	何金灿 等(165)	智能识别红球及路径规划机器人设计	陈奎 等(243)
基于清华斯维尔软件的建筑工程三维算量研究	王源佑 等(167)	学习型城市大系统协调发展模型研究	郑飞 等(245)
废弃矿山的生态恢复	麻喜兰(169)	大学新生学习适应的能力结构与对策研究	陈徐生 等(247)
浅谈城市道路地下管线测绘的作业步骤及方法	马修鲁(171)	一种高速连续模冲裁条带的检测方法设计	海争平 等(249)
沿路线状蔓延发展的小城镇空间优化设计研究	马龙宾 等(174)	双臂机器人本体结构与关键功能部件研制研究	张波 等(251)
基于二分法的光伏电池负载电流的求解	王尚玉 等(176)	论高校思想政治理论课实践教学的改革与创新	李雪莲 等(253)
产村共融的村庄规划探索	王丽萍 等(179)	大学生气质类型与职业选择关系探讨	胡高喜 等(256)
马赫/空速警告失效及排除方法简析	蒋宏(181)	基于现代学徒制的动漫专业培养模式改革	余东 等(258)
快递包装回收APP在高校大学生网购中的应用研究	章怡 等(184)		
基于J2EE的《商务网页设计与制作》精品课程网站设计与实现	郭伟 等(186)		

《价值工程》杂志

价值工程涉及技术、经济、管理等多学科,是多学科紧密结合、实施创新与优化的一门现代管理技术,而且还是一种重要的管理理念。价值工程的价值导向原则和创新本质、以及它的多学科化特性,将对科研创新、管理创新、产品创新、技术创新、组织创新产生重大影响和积极的促进作用。

《价值工程》创刊于1982年,是经国家新闻出版总署批准公开发行的经济综合性专业学术期刊,具有国际国内双刊号(国际刊号:ISSN 1006-4311 国内刊号:CN 13-1085/N),邮发代号:18-2。主管单位:河北省科学技术协会,主办单位:河北省技术经济管理现代化研究会。

《价值工程》是中国商界文联会刊、中国技术经济研究会价值工程专业委员会、中国高等教育学会价值工程分会会刊、中国价值工程学会会刊。《价值工程》是中国核心期刊(遴选)数据库收入期刊、中国期刊网、中国学术期刊(光盘版)全文收入期刊,中国学术期刊综合评价数据库来源期刊、万方数据——数字化期刊群入网期刊、中文科技期刊数据库收入期刊。

* 栏目开设:

理论综述、价值管理、价值链·供应链、功能载体创新、价值应用、工业工程、质量工程、综合等。

Value Engineering

(VE)

Fortnightly Issue

Started in 1982

Vol.35 2.c

(Sum No.410)

Published in Feb. 28, 2016

Inscribed:

Yuan Baohua

Honorary Editor-in-Chief:

Gao Mingxin

Executive Editor-in-chief:

Gao Zhibiao

Manager:

Hebei Association for
Science and Technology

Sponsor:

Hebei Institute of
Technology Economy and
Modern Management

Chief Editor's Department:

Shi Rui

Editor:

Editorial Team of VE

Publisher:

Magazine Publishing House of VE

Address:

Room A501, Zhuoda Property
House, No.88 Huai'an Road

Tel: (0311) 87024742

E-mail:

vezzsbjb@163.com

Ads.Registration:

1301024D00032

Printed by:

Changling Printing House,Langfang

Distributor:

Shijiazhuang Post Office

Subscriptions:

Chinese Local Post Office

Domestic Issue Code: 18-2

Domestic Single Price:

¥30.00

Overseas Single Price:

\$ 30.00

Open Publishing

ISSN 1006-4311

CN 13-1085/N

CONTENTS

THEORETICAL REVIEW

- 1 On the Reform of Villages and Towns System under the Background of "Power Expansion of Strong Town" CAO Shi-yuan, *et al.*
4 Research on the Evolution Mechanism of Business Model Innovation System under the Era of Big Data ZHUANG Yong-yao, *et al.*
8 Research of the Influence Factors of Grey Correlation on Model Modern Logistics DENG Xi-dong, *et al.*
11 Measurement of the Service Quality of Market Research Enterprises and Screening of Key Influence Factors
..... DENG Hui-chao, *et al.*
16 A Survey of Tourism Spatial Production Based on the Behavior of Community Residents LIU Yang, *et al.*
20 Welding Quality Management of Thick Steel Plate Based on PDCA HU Yao-yong, *et al.*
24 Analysis on the Attitude and Its Influencing Factors of the Farmers to Land Speculation in Rural Residential Land Circulation
..... PENG Xin-xin, *et al.*

VALUE MANAGEMENT

- 27 The Practice of Safety Authorization System in International Engineering Project Management BI Da-jian
30 Contradiction between Accounting Profits and Cash Flow and Its Coordination ZENG Lu, *et al.*
33 To Enhance the Level of Sensitivity Analysis by Using Excel YANG Li-jing
35 Realistic Predicament and Countermeasures of the Development of Preschool Education Teaching Staff in Rural Areas
..... LIU Li-jun
38 Situation Survey and Developing Advices of Village Customer Online Shopping TANG Xiang, *et al.*
41 Debt Risks of Provincial Traffic Investment and Financing Platform ZHAO Jian
44 Preliminary Control of the Project Cost of Construction Engineering ZAN Wen-xiao
46 On the Benefit of China-Eurasia Expo QIN Yan, *et al.*
48 The Influence of Online Reviews on the Brand Value Perception ZHOU Juan
51 Analysis on the Falling Accident of Building Construction HAN Mei
53 Empirical Analysis on Government Leading Private Capital Investment in Technology-based SMEs CHEN Xiu-hui, *et al.*
57 Strategies of the Cost Characteristics of Construction Project DENG Yan-hui
60 On the Risk Management Analysis of Highway Construction Project and Its Countermeasures GUAN Li-peng
63 On the Standardization Management System of Safety and Civilization of Construction Sites GAO Feng
66 Research of Project Cost Management System Based on the Target Cost Contract CHEN Ji-guang
69 The Role of M-Commerce in the Development of Rural E-commerce NIU Bo, *et al.*
71 On the Strategic Human Resources Management FAN Shu-hong

- 73 Exploration on the Construction and Development of the Complex in Medium-sized Cities HUANG Liang-zheng
 76 Research on the Operational Framework of Social Stability Risk Assessment of Major Projects in Tibet WANG Juan-li

VALUE CHAIN·SUPPLY CHAIN

- 78 Research of the Information Management of Real Estate Project Based on the Business Process XU Xiang-jin
 83 On the Primary Plane Control Survey of the Tramcar in Shenyang WANG Hong-yi, *et al.*
 85 Multi-Heterogeneous System Integration Technology on the Anti-matter and Anti-technology Integrated Intelligent Management Platform
 WANG Qing-feng, *et al.*
 88 Analysis on the Service and Management Mode of "Internet+" Full Open Library HUANG Xiu-zi

FUNCTION CARRIER INNOVATION

- 91 Studies on the Overwater Detection Methods and Techniques of Ultra-deep Steel Gas Pipeline across Yangtze River
 CHANG Qing-fang, *et al.*
 94 Design and Construction on Slope Drainage of Nanping Tunnel HUO Yong-qiang
 97 Information Management System Design in Nantun Coal Miner LI Cun-peng, *et al.*
 99 Construction Technology of the Continuous Beam Closure Section in Fangshiwan Bridge TAN Miao
 101 The Geological Characteristics, Causes Exploration and Research Significance of the Major ore belt in Jilin Erdaodianzi Gold Deposit
 SUN Ying-hua, *et al.*
 105 On the Application of Civil Engineering Construction Technology in High-rise Buildings SHEN Hua-rong
 108 Application of Converter and Automatic Monitoring Technique in the Intelligent Control System of Emulsion Pump Station
 SUN Yuan-chao
 110 On the Technical Measures of Ensuring Rail Welding Quality in Alpine Region ZHANG Hai-lu
 112 On the Sub-structural Stiffness Update of Bridge Health Monitoring SUN Zhi-xing, *et al.*
 114 Application of Plant Tapetum Fibrosum in White Chalk Lime Roadbed Slope FAN Shi-ye
 117 On the Tunnel Construction and Deformation Control Technology of the Long-span Double-track Railway MA Zhan-kai
 120 On the Tightening Methods of Engine Cylinder Cover Bolt CHENG Rui, *et al.*
 122 Analysis on the Construction Technology of High Bridge Pier Capping Beam Holder LI Bing
 125 On the Construction Techniques of Self-fall Apart of the Reinforced Concrete Hollow Beam Plate LIU Jia-liang
 129 Study on the Application of Non-board Frame Structure Technology in High-rise Building Construction CHEN Ke
 131 Study on the Construction Method of Overall Drop-frame of Overpass Cast-in-place Beam Bracket NIE Jian-jun
 133 Research on Selection of Mining Method of Large and Thick Inclined Ore YANG Dong-yi
 136 Study on the Influence of Tunnel Construction in Loess Area on Strata Disturbance BAI Yang-yang, *et al.*
 138 Analysis on the Performance Change Trend of Relay Valve and Electro Pneumatic Transfer Valve during Service Period
 ZHU Xi-shen, *et al.*
 140 Construction Technique of Double Side Drift Method in Shallow-buried Tunnel Excavation WANG Chun-xue
 142 Comprehensive Treatment of Raw Coal Line Noise on the Ground of Coal Mine CHEN Ji-yong
 144 Design and Application of Variable Cross-section Continuous Box Girder Combination Support XU Duo

VALUE APPLICATION

- 146 Study of PWM Rectifier in UPS System LIU Xiu-ling
 149 An Application Example of Scaffolding Instruction in Medical Marketing Psychology in Technical College JIAO Ying-na
 151 Research on the Teaching Model of University Humanities Quality Video Public Class WANG Jun-fei, *et al.*
 154 Research on the Situation of Knowledge-action Separation in Job Application of Second-tier Agricultural and Forestry Universities
 ZHANG Miao-gao, *et al.*
 156 On the Application of Basic Surveying and Mapping Data in Geographic Information Public Service Platform FU Rong
 158 Application of Contract Teaching Method in the Practical Teaching of Surgical Nursing LIU Hai-bo, *et al.*
 160 The Personnel Training Study for Urban Rail Traffic Construction Engineering Technology Based on Position Task and Ability
 Analysis Theory CUI Peng-bo, *et al.*

163	The Application and Research of Image Data in the Water Projects in Cambodia	HUANG Guang
165	Stratified Personnel Training Mode for Electronics Major in Higher Vocational Colleges	HE Jin-can, <i>et al.</i>
167	Study on Three-dimensional Quantity Calculation of Construction Project Based on Thsware	WANG Yuan-you, <i>et al.</i>
169	Ecological Recovery of Abandoned Mine	MA Xi-lan
171	On the Working Procedures and Methods of Urban Road Underground Pipeline Surveying and Mapping	MA Xiu-lu
174	Space Optimization Design for Linear Spreading Townlets along the Road	MA Long-bin, <i>et al.</i>
176	Calculation of Photovoltaic Cell Load Current Based on Dichotomy	WANG Shang-yu, <i>et al.</i>
179	The Village Planning Exploration of Industry and Village Fusion	WANG Li-ping, <i>et al.</i>
181	Analysis of Mach/Airspeed Warning Fault and the Elimination Methods	JIANG Hong
184	Application Study of Express Package Recycling APP in College Students Online Shopping	ZHANG Yi, <i>et al.</i>
186	Excellent Course Website Design and Realization of "Business Web Design and Production" Based on J2EE	GUO Wei, <i>et al.</i>
188	Application and Development of Fire Engineering Automatic Sprinkler System Technology	SHI Jian-feng
190	Research on the Problems in the Development of E-commerce in China from the Perspective of "11.11" and Countermeasures	WANG Li-xia, <i>et al.</i>
192	Super-resolution Reconstruction Method Based on L1-L2 Hybrid Noise Model	LI Jun-kui, <i>et al.</i>
195	Evaluation on the Influence of Earth-rock Blasting Engineering Vibration on Human Comfort	MA Hao-yuan, <i>et al.</i>
197	On the Choice Intention of Renting or Buying House of after 90s and Influencing Factors	WANG Ren-fang, <i>et al.</i>
200	The Teaching Design and Practice of "Preliminary Design"	GONG Wen-ye, <i>et al.</i>
203	The Utilization Value of Dachang Stratum Clay Rock for Rocky Desertification Control in Southwest Guizhou	LIU Lu
206	Research of the Application of Rough Set Based on Dominance Relations	FAN Yang-long
208	Design and Implementation of Multi-purpose Measurement and Control System for Aircraft Ground Air Conditioning Carts	CAO Zhi, <i>et al.</i>
210	Research on the Strategy of Establishing National Batik Resources Database	ZHANG Shi-jie
213	Study on the Application of Biological Technology in Wastewater Treatment	WANG Jing
215	Research on Intelligent Parking Effective Berth Forecast Based on Markov Forecast Model	HAN Er-feng
219	Research on the Development of China's Tourism Industry	CHEN Chong, <i>et al.</i>
223	Research on the Operation Mechanism of "Sunshine Sports" Serving College Students in Ordinary Colleges	SUN Jian-wei, <i>et al.</i>
226	Research and Application of College Mobile Internet Information Security Risk Assessment System	ZHANG Lin-jiang, <i>et al.</i>
229	Research on "Project Driven" Type of "Four-in-One" Practice Innovation Platform	ZHAO Hai-long, <i>et al.</i>

IE

232	On Lean Management of Continuous Mining Team in Coal Mine	TANG Dong-sheng
235	Erection Method of 3x96m Through Type Simply Supported Steel Truss Beam	DING Yan-fei

COMPREHENSION

239	Research on the Construction of Main Water Pollutants Total Monitoring and Risk Early Warning Platform in Taihu Basin	CHEN Gao, <i>et al.</i>
241	The Construction of General Hospital Emergency Rescue Transport System	DAI Hai-long, <i>et al.</i>
243	Design of an Intelligent Ball Pick-up Robot	CHEN Kui, <i>et al.</i>
245	Research on the Coordinate Development Models of the Learning City Large-scale Systems	ZHENG Fei, <i>et al.</i>
247	Research on Freshman Learning and Adapting Capability Structure and Countermeasures	CHEN Xu-sheng, <i>et al.</i>
249	Design on Inspection Methods for High-Speed Progressive-Die Punched Strips	HAI Zheng-ping, <i>et al.</i>
251	A Study on Developing and Manufacturing of Dual-arm Robot Body Structures and Key Functional Units	ZHANG Bo, <i>et al.</i>
253	On the Reform and Innovation of the Practice Teaching of Ideological and Political Theory Class	LI Xue-lian, <i>et al.</i>
256	Study on the Relationship between Temperament Types and Career of College Students	HU Gao-xi, <i>et al.</i>
258	Training Mode Reform of Animation Specialty Based on Modern Apprenticeship	SHE Dong, <i>et al.</i>